



# **PEJABAT SETIAUSAHA KERAJAAN NEGERI SELANGOR**

**KERATAN AKHBAR  
23 JULAI 2019 (SELASA)**



DISEDIAKAN OLEH :  
**SEKSYEN KOMUNIKASI KORPORAT**



## KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	BERITA HARIAN
TAJUK BERITA	Tiga pemancing disyaki tumpahkan diesel ke sungai
MUKA SURAT	8

### Tiga pemancing disyaki tumpahkan diesel ke sungai

**Kuala Selangor:** Tiga individu yang memancing di pontun milik Two B Machineries, kontraktor Kumpulan Semesta Sdn Bhd (KSSB), dipercayai menjadi punca pencemaran minyak diesel di Sungai Selangor.

Ketua Polis Selangor, Datuk Noor Azam Jamaludin, berkata berdasarkan laporan polis yang dibuat KSSB malam tadi, terdapat tiga pemancing di kawasan pontun itu beberapa hari sebelum pencemaran berlaku.

Katanya, berdasarkan keterangan KSSB, kemungkinan pemancing berkenaan bertindak membuka klip dua tong minyak yang mengandungi lebih 100 liter diesel dan menumpahkannya ke dalam Sungai Selangor.

"Mungkin pemancing itu membuat sabotaj selepas diarahkan keluar dari kawasan terbabit.

"Pada mulanya, mereka tidak menghiraukan arahan untuk keluar kerana leka memancing, namun tetap keluar selepas diminta berbuat demikian," katanya pada sidang media di Loji Sungai Selangor Fasa 2 (SSP 2), di sini, semalam.

Bagaimanapun, Noor Azam berkata, perkara itu masih dalam siasatan sama ada pencemaran terbabit disebabkan tindakan sabotaj atau kecuai, selain turut mengenal pasti tiga individu berkenaan.

Katanya, setakat ini pihaknya hanya mendapat maklumat bahawa suspek menaiki motosikal Honda EX5, tetapi tidak memperolehi nombor pendaftaran motosikal terbabit.

"Ramai pemancing yang selalu datang ke situ, namun kita tidak dapat sahkan individu mana yang melakukan tindakan berkenaan.

"Kawasan pontun itu terbuka mengikut laluan air dan kemungkinan banyak ikan di bawah pontun itu hingga ada yang memancing di situ," katanya.

Beliau berkata, siasatan menyeluruh berkenaan perkara itu akan dijalankan bersama pihak KSSB, Pengurusan Air Selangor Sdn Bhd (Air Selangor) dan Lembaga Urus Air Selangor (LUAS).

Kes disiasat mengikut Seksyen 430 Kanun Keseksaan. Sabit kesalahan boleh dikenakan penjara sehingga 30 tahun atau denda atau kedua-duanya sekali.

Sementara itu, Suruhanjaya Perkhidmatan Air Negara (SPAN) meminta polis menyiasat kemungkinan wujud elemen sabotaj dalam dua insiden pencemaran di muka sauk empat loji rawatan air (LRA) antara Jumaat lalu hingga kelmarin.

Pengerusinya, Charles Anthony Santiago, berkata dua insiden dalam tempoh tiga hari adalah amat



**Berdasarkan keterangan KSSB, kemungkinan pemancing berkenaan bertindak membuka klip dua tong minyak yang mengandungi lebih 100 liter diesel dan menumpahkan ke dalam Sungai Selangor.**

**Noor Azam Jamaludin,  
Ketua Polis Selangor**

membimbangkan dan pihaknya bersimpati dengan penderitaan rakyat Selangor akibat penutupan empat loji rawatan berikutan pencemaran itu.

"Kami berharap Polis Diraja Malaysia (PDRM) boleh menyiasat elemen sabotaj dalam kedua-dua insiden pencemaran ini," katanya dalam satu kenyataan semalam.

Laporan polis dibuat oleh Pengarah Wilayah Tengah SPAN, Ir Jalaluddin Sulaiman, di Balai Polis Bestari Jaya, Kuala Selangor pada jam 10 pagi semalam.

Charles berkata, adalah menjadi kesalahan di bawah Seksyen 121(1) Akta Industri Perkhidmatan Air Negara 2006 (Akta 655) untuk mencemar atau menyebabkan supaya dicemarkan mana-mana alur air atau sistem bekalan air atau mana-mana bahagian alur air atau sistem bekalan air itu dengan apa-apa bahan, yang berkemungkinan akan membahayakan nyawa mana-mana orang.

"SPAN akan menggunakan akta sedia ada untuk mengambil tindakan tegas terhadap pelaku. SPAN juga berharap Kerajaan Selangor akan menamatkan konsesi kontraktor pasir sekiranya mereka didapati terbabit dalam insiden pencemaran ini," katanya.

<b>AKHBAR</b>	<b>BERITA HARIAN</b>
<b>TAJUK BERITA</b>	<b>SPAN minta polis siasat unsur sabotaj</b>
<b>MUKA SURAT</b>	<b>8</b>



*Bekalan air terputus*  
Amirudin meninjau lokasi pontun dipercayai tempat lebih 100 liter diesel ditumpahkan ke Sungai Selangor, semalam.  
(Foto Ihsan Pejabat Menteri Besar Selangor)

## SPAN minta polis siasat unsur sabotaj

**4 loji rawatan ditutup lagi akibat Sungai Selangor tercemar**

Oleh Rafidah Mat Ruzki, Norrasyidah Arshad, Halka Khazi, Fazrik Kamarudin  
bhnews@bh.com.my

**Kuala Selangor:** Sabotaj dipercayai punca pencemaran Sungai Selangor yang memaksa empat loji rawatan air (LRA) sekali lagi ditutup sementara kelmarin sehingga menyebabkan lebih 1.6 juta penduduk di lebih seribu kawasan sekitar Selangor dan Kuala Lumpur terputus bekalan air bersih untuk kali kedua dalam tempoh tiga hari sejak Jumaat lalu.

Kemungkinan berlaku perbuatan khianat itu dinyatakan kerajaan Selangor semalam selepas Kumpulan Semesta Sdn Bhd (KSSB) dan Lembaga Urus Air Selangor (LUAS) membuat laporan polis berhubung pencemaran minyak diesel di Sungai Selangor kelmarin.

Semalam juga, Suruhanjaya Perkhidmatan Air Negara (SPAN) membuat laporan meminta polis menyiasat kemungkinan wujud unsur sabotaj berhubung dua insiden pencemaran

di muka sawk LRA Sungai Selangor Fasa 1, 2 dan 3 serta LRA Rantau Panjang di antara Jumaat dan Ahad lalu.

Menteri Besar Selangor, Amirudin Shari, berkata pencemaran minyak diesel dikesan KSSB memasuki aliran air Sungai Selangor dari sebuah pontun yang sudah tidak beroperasi sejak dua bulan lalu.

Katanya, dianggarkan sejumlah 100 liter minyak diesel dilepaskan ke dalam aliran Sungai Selangor yang kemudian dikesan oleh Pengurusan Air Selangor Sdn Bhd (Air Selangor) di muka sawk LRA Rantau Panjang.

"Saya lihat tadi sahur keluar itu tidak mungkin terkeluar akibat angin atau pun hujan, sebaliknya ia disebabkan oleh pergerakan mekanikal atau orang menariknya untuk mengeluarkan minyak berkenaan.

"Sebab itu kita tidak boleh nafikan atau tolak ada perbuatan sabotaj, kecuai atau tindakan yang kurang wajar daripada setengah pihak," katanya pada sidang media di LRA SSP2, di sini, semalam.

Kelmarin, pencemaran minyak diesel dikesan di muka sawk LRA Sungai Selangor Fasa 1, 2 dan 3 dan LRA Rantau Panjang memaksa LRA berkenaan dihenti tugas. Jumaat lalu, keempat-empat LRA berkenaan juga dihenti tugas berikutan pencemaran bau di Sungai Selangor.

Amirudin berkata, pencema-

ran minyak diesel memasuki aliran Sungai Selangor itu kelmarin menyebabkan Air Selangor terpaksa menghentikan operasi LRA bagi mengelakkan daripada air tercemar memasuki loji.

Katanya, kawalan pencemaran sudah selesai pada jam 3 pagi semalam dengan kerjasama kontraktor pengorekan pasir, KSSB dan LUAS dengan cara meletakkan penghadang minyak, sabun serta mengempasnya keluar dari kolam takungan hilir.

Beliau berkata, kawasan yang terabit dengan gangguan bekalan air juga membabitkan komuniti sama dengan pencemaran pada 19 Julai lalu dan tempoh bekalan pulih sepenuhnya tidak dapat dipastikan.

"KSSB juga sudah membuat laporan polis mengenai kejadian ini manakala kerajaan negeri sudah meminta LUAS dan agensi berkaitan supaya semua pontun yang tidak beroperasi di sekitar Sungai Selangor dikeluarkan dari sungai selain tangki minyaknya dikosongkan kerana tidak mahu mengambil risiko," katanya.

Sementara itu, Bukit Aman menganggap dakwaan wujudnya elemen sabotaj terhadap bekalan air sehingga menjejaskan jutaan pengguna di Lembah Klang adalah perkara yang amat berat.

Justeru, Ketua Polis Negara, Datuk Seri Abdul Hamid Bador, mengarahkan siasatan dilakukan terhadap insiden pencemaran Sungai Selangor.

AKHBAR	BERITA HARIAN
TAJUK BERITA	Pengguna muak, marah
MUKA SURAT	9

# Pengguna muak, marah

Seminggu dua kali tiada air jejas aktiviti harian

Oleh Syalikhah Sazili  
syalikhah@bh.com.my

**Kuala Lumpur:** Gangguan air tidak berjadual yang berlaku dua kali dalam tempoh tiga hari minggu lalu, menyebabkan ramai pengguna muak dan marah kerana terpaksa berdepan perkara sama.

Lebih menyakitkan hati, gangguan bekalan air itu berpunca daripada sikap tidak bertanggungjawab atau perbuatan khianat pihak tertentu, yang mencemari sumber air mentah Sungai Selangor dengan tumpahan diesel.

Tinjauan BH di beberapa lokasi mendapati kawasan perumahan, pasar raya dan klinik antara yang terjejas, sepanjang gangguan bekalan sejak Jumaat lalu.

Penduduk di Taman Dagang di sini, terpaksa mendapatkan bekalan air bersih dari pili awam dan Pusat Khidmat Setempat (PKS) berhampiran.

Suri rumah, Anisah Dikon, 51, yang tinggal di sebuah flat bersama keluarganya berkata, gangguan bekalan air itu amat menyusahkan penduduk seperti ini, lebih-lebih lagi yang menetap di bangunan kediaman tanpa kemudahan lif.

"Saya tinggal di tingkat empat dan terpaksa turun naik tangga berulang kali, bagi mengambil

bekalan air.

"Ketidadaan bekalan air turut membuatkan anak tidak dapat ke sekolah, susah kami nak uruskan kehidupan seharian," katanya ketika ditemui di sini, semalam.

Pesara, Yaacob Hussein, 65, turut kesal dengan tindakan pihak tidak bertanggungjawab, yang mencemari sumber bekalan air mentah di Sungai Selangor.

"Tindakan seperti itu menganiaya orang ramai. Bayangkan jika kita sebagai pengguna menggunakan air yang tercemar, apa kesannya kelak?"

"Kita lihat ada pihak yang tidak mahu belajar daripada kesilapan, walaupun banyak isu pencemaran berlaku sejak kebelakangan ini.

"Masalah gangguan air ini menjejaskan banyak keluarga dan kita mahu tahu sampai bila perkara ini akan berlarutan," katanya.

Tukang jahit, Lee Bee Chia, 52,



**Saya tinggal di tingkat empat dan terpaksa turun naik tangga berulang kali, bagi mengambil bekalan air.**

Anisah Dikon,  
Suri rumah

yang menetap di Pandan Jaya, pula terpaksa berulang ke PKS berdekatan kedainya untuk mendapatkan bekalan air.

"Keadaan ini amat menyusahkan. Semalam (kelmarin) sudah elok ada air, hari ini (semalam) kembali tiada bekalan.

"Notis yang diterima memaklumkan gangguan sepatutnya esok (hari ini) tetapi ditunda. Ini membuatkan kami bingung dan susah membuat persiapan," katanya.

Pengurus pasar raya, Riduwan Shah Razali, 38, berkata ketidadaan air menyebabkan orang ramai tidak datang membeli barang.

"Apabila tiada air, orang ramai tidak memasak, sekali gus jualan barang basah merosot dan terbiar hingga rosak.

"Di kawasan Waterfront Ampang ini sudah empat hari tiada air, malah bekalan ais kami terpaksa ditempah dari tempat lain," katanya.

Peniaga makanan, Mohd Fazli Ramlan, 38, berkata beliau memerlukan sekurang-kurangnya 90 liter air sehari untuk berniaga dan ketidadaan bekalan yang dihadapi, menyukarkan urusan harian.

"Selain bekalan untuk perniagaan, saya perlu sediakan air bagi kegunaan keluarga di rumah," katanya.

Sebelum ini, empat Loji Rawatan Air (LRA) ditutup semula selepas Syarikat Bekalan Air Selangor Sdn Bhd (SYABAS), mengesan diesel mencemari sumber air mentah Sungai Selangor.

Bagaimanapun, ia dilaporkan kembali beroperasi jam 3.30 pagi semalam, tetapi masih ada kawasan mengalami gangguan bekalan air.

### Henti tugas loji rawatan air



Wilayah terjejas	Jumlah kawasan	Akaun terjejas	Sasaran pulih
Kuala Lumpur	292	117, 837	26 Julai (6 petang)
Petaling	280	414, 955	27 Julai (9 pagi)
Klang/Shah Alam	215	416, 996	26 Julai (6 petang)
Kuala Selangor	203	64, 558	24 Julai (6 petang)
Hulu Selangor	17	12, 175	24 Julai (6 petang)
Gombak	207	155, 850	25 Julai (6 petang)
Kuala Langat	8	9, 571	27 Julai (9 pagi)
<b>Jumlah</b>	<b>1,222</b>	<b>1,191, 942</b>	

Sumber: Bekalan Air Selangor Sdn Bhd



## KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	BERITA HARIAN
TAJUK BERITA	PBT digesa tutup kilang haram dekat Sungai Selangor
MUKA SURAT	9

### PBT digesa tutup kilang haram dekat Sungai Selangor

**Kuala Lumpur:** Kerajaan negeri, pihak berkuasa tempatan (PBT) dan Jabatan Alam Sekitar (JAS) perlu mengenal pasti dan menutup semua kilang haram berhampiran Sungai Selangor; bagi mengurangkan risiko masalah pencemaran bekalan air daripada berulang pada masa depan.

Presiden Persatuan Penyelidikan Air dan Tenaga Malaysia (AWER), S Piapakaran, berkata tindakan drastik itu perlu diambil selepas lebih 1.6 juta pengguna dan penduduk di Selangor dan Kuala Lumpur, terpaksa berdepan gangguan bekalan air bersih selepas empat loji rawatan air (LRA) di Sungai Selangor ditutup akibat pencemaran pada Jumaat dan Ahad lalu.

"Kita kena tengok mungkin ada kilang haram yang menyebabkan pencemaran, maka PBT, kerajaan negeri dan JAS boleh mengarahkan supaya ditutup serta merta.

"JAS, Lembaga Urus Air Selangor (LUAS) dan PBT juga perlu membuat bancian dan mengenal pasti berapa banyak kilang sah di Selangor, yang berisiko menyebabkan pencemaran sungai atau sumber bekalan air mentah," katanya ketika dihubungi *BH* di sini, semalam.

Piapakaran berkata, kerajaan negeri, PBT dan JAS juga wajar memindahkan atau menempatkan semula kilang atau tapak industri berisiko berhampiran sungai ke lokasi lain, yang lebih selamat dan jauh dari sumber bekalan air mentah.

Bagaimanapun, Piapakaran berkata, proses penempatan semula itu boleh dilakukan secara berperingkat selepas kajian terperinci dan tapak sesuai dikenal pasti oleh JAS bersama agensi lain, termasuk PBT dan LUAS.

"Kita tidak mahu kilang haram atau berisiko yang menjadi penyebab pencemaran sungai, di kawasan berhampiran sumber air mentah LRA," katanya.

Piapakaran juga menyambut baik tindakan pihak berkenaan membuat laporan polis, berikutan wujud dakwaan terdapat unsur sabotaj dan khianat dalam kes pencemaran sumber air mentah di Sungai Selangor, minggu lalu.

Katanya, kerajaan negeri, PBT dan kementerian berkenaan wajar membuat laporan polis, kerana tindakan mensabotaj sumber bekalan air adalah satu kesalahan jenayah.

"Sebelum siasatan rapi dijalankan, saya berharap semua pihak berhenti memberi kenyataan yang menimbulkan keresahan orang ramai atau mungkin tidak tepat," katanya.

AKHBAR	BERITA HARIAN
TAJUK BERITA	Selangor ke arah negeri pintar ASEAN 2025
MUKA SURAT	17

# Selangor ke arah negeri pintar ASEAN 2025

Forum bincang jadikan negeri terunggul dalam pelbagai bidang

Selangor kini dalam usaha mempersiapkan negeri itu untuk muncul sebagai kuasa ekonomi serantau bagi mencapai visi menjadi negeri pintar di rantau ASEAN menjelang 2025.

Sebagai negeri paling maju di Malaysia, Selangor menyumbang hampir satu per empat daripada Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) negara.

Negeri ini juga menjadi pintu masuk ke Malaysia melalui Pelabuhan Klang, iaitu pelabuhan ke-12 tersibuk di dunia dan ke-2 di Asia Tenggara manakala Lapangan Terbang Antarabangsa Kuala Lumpur (KLIA) adalah lapangan terbang ke-12 tersibuk di Asia dan ke-3 di Asia Tenggara.

Selangor turut dilengkapi bandar siber, iaitu Cyberjaya dan Multimedia Super Corridor (MSC).

Dalam menjuju Visi 2025 sebagai negeri pintar, Menteri Besar Selangor (Pemerbadanan) mewujudkan pelan kerjasama serantau dan penyebaran maklumat melalui pengantaran siri forum perniagaan yang kini memasuki sidang kemuncak.

Forum bertajuk 'Selangor: Regional Powerhouse' diadakan pada 23 Julai menyediakan ruang dan peluang serta potensi usahamasa untuk perniagaan di Selangor.

Forum ini mengumpulkan pegamal dan ahli industri teknologi, pemacu ekonomi, gergasi industri tempatan dan asing untuk menjadi sebahagian daripada usaha Selangor mencapai Visi 2025.

Usaha ini dipacu oleh Menteri Besar Selangor, Amirudin Shari dengan misi untuk mempertingkatkan kedudukan Selangor ke arah menjadi kuasa besar serantau.

"Dunia berubah pada kadar luar biasa. Jika kita tidak bersedia, kita akan ketinggalan. Inilah pentingnya kita meramal apa saja perkembangan mahupun rintang yang berlaku dan merancang bagaimana untuk memaanfati atau mengatasinya.

"Semuanya bermula di Selangor: Regional Powerhouse, yang menemukan minda hebat untuk membincangkan jalan terbaik menjadikan Selangor sebagai negeri terunggul dalam pelbagai bidang penting dan bagaimana usaha mengekalkan momentum ini," katanya yang menjawat jawatan Menteri Besar sejak setahun lalu.

Antara yang menyertai sidang kemuncak itu, termasuk Pengerusi Westports Holdings Bhdm, Tan Sri Gnanalingam, Ketua Pegawai Eksekutif Sapura Energy, Tan Sri Datuk Seri Shahril Shamsuddin, Ketua Pegawai Operasi Zalora Group Malaysia, Rostin Javadi dan Ketua Pegawai Eksekutif HSBC Malaysia, Stuart Milne.

Mereka akan mengambil bahagian dalam sesi pleno bersama Amirudin.

Bagi ahli panel, forum ini adalah peluang bagi mereka memperoleh dan memberikan perkongsian maklumat berharga ke arah pembangunan Selangor.

Pengarah Urusan BSL Eco Energy, Lim Chi Haur yang akan menjadi ahli panel bagi sesi perbincangan pertama dengan tajuk 'Bandar Pintar bagi Kehidupan Mampan' menyatakan, keterujaan untuk menyertai ahli panel lain dari Nokia, URBANICE Malaysia dan Smart Selangor Delivery Unit bagi berkongsi pandangannya semasa sesi pertama.

Melalui syarikatnya yang memberi tumpuan membina lebih banyak loji janakuasa solar dengan tujuan membantu menyediakan lebih banyak sumber tenaga lestari.

Beliau turut memuji keputusan Kerajaan Selangor memberi tum-



Semuanya bermula di Selangor: Regional Powerhouse, yang menemukan minda hebat untuk membincangkan jalan terbaik menjadikan Selangor sebagai negeri terunggul dalam pelbagai bidang.

Amirudin Shari,  
Menteri Besar Selangor

puan kepada pembangunan bandar pintar dan mampan untuk menjadi negeri pintar terkemuka di rantau ASEAN.

"Melainkan kita mengamalkan cara hidup yang lebih mampan, dunia mungkin akan kehabisan sumber semula jadi. Jadi, dengan menggunakan tenaga boleh diperbaharui seperti kuasa solar, kita boleh mengurangkan penggunaan bahan api fosil dan mengurangkan jejak karbon kita," katanya.

Bagi sesi kedua, Pengarah Urusan Strand Aerospace, Naguib Mohd Nor, akan menyertai ahli panel dari Invest Selangor, General Electric Malaysia, BAE dan Malaysia Airports untuk perkongsian idea serta rancangan mengatasi cabaran yang mungkin timbul dalam usaha menjadikan Selangor sebagai Hab Penerbangan di rantau ASEAN. Sesi ini juga akan menampilkan Menteri Sumber Manusia, M Kulasegaran.

Naguib berpendapat: "Selangor: Regional Powerhouse" akan menjadi satu siri penting untuk Selangor mengeksport idea di seluruh kawasan ASEAN.

"Selangor wajar berada dalam kedudukan sekarang dan dengan kepimpinan Menteri Besar kita

akan mampu mencapai matlamat ini dalam jangka masa yang baik."

Pengarah Urusan UROS Asia Selatan dan Timur Tengah, Kumar Subramaniam berkata, forum yang berlangsung ini acara penting bagi rantau ini, yang bercita-cita hendak menjadi pemain utama di arena global sebagai destinasi baharu bagi inovasi dalam teknologi masa depan. UROS adalah sebuah syarikat perolehan bilion euro dari Finland.

"Teknologi baharu seperti Artificial Intelligence, Pengkomputeran Kuantum, dan IoT adalah sebahagian daripada kehidupan seharian kita sekarang. Oleh itu, saya teruja untuk mendengar, serta memahami visi Menteri Besar Selangor," katanya.

Sebagai panel dalam sesi plenari ke-3, forum itu, beliau akan menyertai tetamu lain dari Perbadanan Pembangunan Teknologi Malaysia, TransSys Solutions UAE, Pusat Nanoteknologi London, IBM Malaysia dan SMARTSEL Sdn Bhd.

Sebagai sebahagian daripada usaha mencapai Visi 2025, MBI Selangor mewujudkan satu pelan kerjasama serantau dan penyebaran maklumat melalui 'Selangor: Regional Powerhouse'.

### SELANGOR: REGIONAL POWERHOUSE

UCAP UTAMA  
» Menteri Besar Selangor, Amirudin Shari

#### SESI PLENARI

» Ketua Pegawai Eksekutif HSBC, Stuart Milne  
» Ketua Pegawai Operasi Zalora, Roslin Javadi  
» Pengerusi Westports Holdings Bhd, Tan Sri Gnanalingam  
» Ketua Pegawai Eksekutif Sapura Energy, Tan Sri Datuk Seri Shahril Shamsuddin

#### BANDAR PINTAR BAGI KEHIDUPAN MAPAN

» Pengarah Urusan BSL Eco Energy, Lim Chi Haur  
» Pengarah Urusan Nokia Malaysia, Datuk Sivanthan Shanmugam  
» Pengarah Urusan Smart Selangor Delivery Unit, Dr Fahmi Ngah  
» Presiden dan Ketua Pegawai Eksekutif Siemens Malaysia, Indranil Lahiri  
» Ketua Pegawai Eksekutif URBANICE Malaysia, Norliza Hashim

#### SELANGOR SEBAGAI HAB PENERBANGAN RANTAU ASEAN

» Menteri Sumber Manusia, M Kulasegaran  
» Pengarah Urusan Strand Aerospace, Naguib Mohd Nor  
» Ketua Pegawai Eksekutif Invest Selangor, Datuk Hasan Azhari  
» Ketua Pegawai Eksekutif General Electric Malaysia, Datuk Mark Rozario  
» Pengurus Besar Pembangunan Tanah, Malaysia Airport, Randhill Singh  
» Pengarah Kumpulan Pembangunan Perniagaan, Malaysia BAE Systems, Ali Ahmad

#### SELANGOR HAB TEKNOLOGI MASA DEPAN

» Pengarah Urusan UROS Asia Selatan dan Timur Tengah, Kumar Subramaniam  
» Ketua Pegawai Eksekutif, Perbadanan Pembangunan Teknologi Malaysia, Datuk Norhalim Yunus,  
» Ketua Pelaburan, Pusat Nanoteknologi London, Prof Richard Jackman  
» Pengarah Eksekutif TransSys Solutions UAE, Prabu Balasubramaniam,  
» Ketua Pegawai Eksekutif IBM Malaysia, Catherine Llan  
» Pengarah Urusan SMARTSEL Sdn Bhd, Mohamad Suhaimi Mohamad Tahir - Moderator



## KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	UTUSAN MALAYSIA
TAJUK BERITA	Polis cari tiga pemancing
MUKA SURAT	6

### Polis cari tiga pemancing

**KUALA SELANGOR 22 Julai** - Polis sedang mengesan tiga pemancing berhubung pencemaran minyak diesel di Sungai Selangor sehingga berlakunya gangguan bekalan air.

Ketua Polis Selangor, Datuk Noor Azam Jamaludin berkata, ketiga-tiga individu terbabit dikesan berdasarkan laporan polis yang dibuat Syarikat Two-B Machineries Sdn. bhd. semalam di Balai Polis Bestari Jaya dekat sini mengatakan pontoon di kawasan pengorekan pasir disabotaj.

Menurut Noor Azam, berdasarkan laporan polis yang dibuat pekerja syarikat berkenaan, pihak mereka telah terserempak dengan tiga pemancing dan telah mengarahkan supaya keluar, namun enggan berbuat demikian.

"Namun, setelah diarahkan sekali lagi oleh pekerja pontoon tersebut, mereka telah keluar tetapi dipercayai telah melakukan sabotaj dengan mencabut klip

pada dua tong di 'pontoon' berkenaan yang mengakibatkan minyak diesel kira-kira 100 liter tumpah.

"Kita sedang menyiasat perkara tersebut bersama dengan Air Selangor bagi mengetahui sama ada ia disabotaj atau berpunca daripada kecuaiian. Berdasarkan pemantauan kita, kawasan sekeliling tidak berpagar dan ia kawasan aliran sungai," katanya dalam sidang akhbar di sini hari ini.

Dalam pada itu, Noor Azam menjelaskan, pihaknya kini sedang mengesan ketiga-tiga individu terbabit termasuk motosikal dinaiki kesemua pemancing tersebut.

"Setakat ini antara maklumat diterima ialah mereka menunggang motosikal jenis Honda EX5.

"Kes disiasat mengikut Seksyen 430 Kanun Keseksaan iaitu pengkhianatan dengan merosakkan kerja-kerja pengairan atau secara salah menyimpang aliran air," ujarnya.



## KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	UTUSAN MALAYSIA
TAJUK BERITA	Hentikan aktiviti di sungai
MUKA SURAT	6

### Hentikan aktiviti di sungai

**KUALA LUMPUR 22 Julai** - Kerajaan Persekutuan, negeri dan pihak berkuasa tempatan (PBT) perlu memberhentikan segala aktiviti ekonomi di sekitar kawasan sungai.

Pengerusi Suruhanjaya Perkhidmatan Air Negara (SPAN), Charles Santiago berkata, langkah itu perlu terutamanya di bahagian hulu sungai yang merupakan sumber air bagi aktiviti harian pengguna termasuk memasak dan air minuman.

Kata beliau, langkah itu bagi mengelakkan insiden pencemaran daripada berulang hingga membebankan orang ramai.

"SPAN telah membuat laporan polis pukul 10 pagi ini terhadap dua insiden yang berlaku baru-baru ini.

"Kami berharap pihak polis boleh menyiasat elemen sabotaj dalam kedua-dua insiden pencemaran ini," katanya dalam kenyataan di sini hari ini.

Dalam pada itu, Syarikat Bekalan Air Selangor Sdn. Bhd. (Syabas) dan ahli Kumpulan Air Selangor masih dalam proses meningkat dan menstabilkan paras kolam termasuk tekanan di sistem

agihan air.

Ketua Jabatan Perhubungan Pelanggan dan Komunikasi Pengurusan Air Selangor Sdn. Bhd., Abdul Raof Ahmad berkata, proses pemuliharaan air dibuat secara berperingkat-peringkat.

Kata beliau, pihaknya memohon kerjasama pelanggan untuk mendapatkan bantuan di Pusat Khidmat Setempat (PKS) dan pili-pili awam bagi mengelakkan kelewatan penghantaran bantuan lori tangki air.

Dalam pada itu, Pengurus Kumpulan Semesta Sdn. Bhd. (KSSB), Abdul Wahab Nordin dalam kenyataan berkata, Pasukan Bertindak Kecemasan (ERT) syarikat itu telah dikerahkan ke tapak kejadian bagi mengawal keadaan susulan tumpahan minyak diesel di kawasan Sungai Selangor berhampiran Kolam Hang Tuah dikesan berlaku petang semalam.

"Kami sedang menyiasat punca insiden daripada semua sudut termasuk kemungkinan berlakunya khianat serta sabotaj. Segala maklumat tambahan akan disalurkan dari semasa ke semasa," katanya.

+



AKHBAR	UTUSAN MALAYSIA
TAJUK BERITA	Angkara khianat?
MUKA SURAT	6

Pencemaran minyak diesel dalam Sungai Selangor

## Angkara khianat?

Oleh **SITI ROHAIZAH ZAINAL**  
pengarang@utusan.com.my

■ KUALA SELANGOR 22 JULAI

**S**UNGAI Selangor yang tercemar akibat pencemaran minyak diesel sehingga menyebabkan gangguan bekalan air di beberapa kawasan dipercayai berpunca daripada perbuatan khianat.

Menteri Besar Selangor, Amirudin Shari berkata, pihaknya mendapati kewujudan minyak diesel itu adalah berpunca daripada tong minyak yang terdapat di pontoon yang tidak beroperasi sejak dua bulan lalu.

Menurut Amirudin, pontoon itu dikendalikan oleh sebuah syarikat yang mendapat lesen daripada Kumpulan Semesta Sdn. Bhd. dan hasil pemantauan pihaknya mendapati 100 liter minyak diesel dikesan dalam Sungai Selangor oleh Pengurusan Air Selangor Sdn. Bhd. (Air Selangor) di Loji Rawatan Air Sungai Selangor Fasa 2.

"Minyak sebenarnya tidak dibenarkan ditinggalkan di pontoon. Namun, kita serahkan semua ini kepada polis untuk menyiasat bagi mencari punca.

"Bagaimanapun, kita tidak menolak ia adalah sabotaj, tidak bertanggungjawab dan mungkin kecuaiian daripada sesetengah pihak," katanya dalam sidang akhbar di Loji Rawatan Air Sungai Selangor Fasa 2 di sini hari ini.

Yang turut hadir, Ketua Polis Selangor, Datuk Noor Azam Jamaludin; Pengerusi Jawatankuasa Tetap Alam Sekitar, Teknologi Hijau dan Hal Ehwal Pengguna, Sains, Teknologi dan Inovasi Selangor, Hee Loy Sian dan Ketua Pegawai Eksekutif Air Selangor, Shuhaimi Kamarulzaman.

Terdahulu, kejadian pencemaran minyak diesel dikesan di Sungai Selangor yang terletak kira-kira enam kilometer dari Loji Rawatan Air Sungai Selangor Fasa 2 pada pukul 6 petang semalam yang mengakibatkan beberapa kawasan mengalami

gangguan bekalan air.

Sementara itu, Amirudin menjelaskan, pihaknya kini mengarahkan semua pontoon pengorekan dan penyedutan pasir yang tidak lagi beroperasi dikeluarkan terutama di sekitar Sungai Selangor.

Jelasnya, Lembaga Urus Air Selangor (LUAS), Jabatan Pengairan dan Saliran (JPS) dan badan penguatkuasa negeri melaksanakannya agar tidak menanggung lagi risiko pada masa hadapan.

"Kita tidak mahu pontoon ini dibiarkan begitu sahaja di tengah sungai sehingga yang akan mengakibatkan pengaliran minyak dan sebagainya yang akan memberi kesan pada masa akan datang.

"Pontoon ini mungkin tidak digunakan selepas pasir tiada atau telah sampai had pengorekan dan penyedutan pasir di kawasan tersebut. Kita menjangkakan agihan bekalan air akan bermula pukul 6 pagi hingga 6 petang esok selepas kolam takungan penuh," katanya.



AMIRUDIN SHARI (kanan) meninjau kerja-kerja pemulihan bekalan air di kolam takungan hiliran Kampung Hang Tuah, Bestari Jaya, Kuala Selangor, semalam. - UTUSAN/MOHD. SHAHARANI SAIBI



## KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	UTUSAN MALAYSIA
TAJUK BERITA	Ada unsur sabotaj-Xavier
MUKA SURAT	6

# Ada unsur sabotaj – Xavier

**KUALA LUMPUR 22 Julai** - Elemen sabotaj telah dikenal pasti oleh pihak polis berhubung pencemaran di Sungai Selangor yang mengakibatkan penutupan empat loji rawatan air (LRA) sehingga menjejaskan penduduk Selangor.

Perkara itu dijelaskan oleh Menteri Air, Tanah dan Sumber Asli, Dr. Xavier Jayakumar menerusi akaun Twitter beliau hari ini.

“Saya telah dimaklumkan bahawa elemen sabotaj memang telah dikenal pasti oleh pihak polis melalui siasatan mereka,” katanya dalam akaun

media sosialnya itu hari ini.

Sementara itu di **SEREMBAN**, Suruhanjaya Perkhidmatan Air Negara (SPAN) tidak akan teragak-agak untuk mengambil tindakan undang-undang jika benar ada pihak didapati melakukan sabotaj ke atas Sungai Selangor.

Pengarah Unit Komunikasi Korporat dan Hal Ehwal Pengguna SPAN, Mohd. Fazil Ismail berkata, pihaknya kecewa dengan pencemaran yang berlaku ke atas sungai itu kerana menyusahkan penduduk negeri tersebut.

“Bagaimanapun bekalan

air di Selangor berada dalam keadaan terkawal. Terdapat 13 lori tangki membantu membekalkan air bersih di Selangor berikutan pencemaran bau yang berlaku di Sungai Selangor.

“Kami menjangkakan lori tangki itu akan memberi bekalan sehingga 24 Julai ini selepas loji air di Selangor pulih sepenuhnya, namun ia bergantung kepada situasi semasa,” katanya.

Beliau berkata demikian dalam sidang akhbar selepas menyertai serbuan kes curi air di Kampung Jimah, Bandar Baru Sri Sendayan dekat sini hari ini.



# KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	UTUSAN MALAYSIA
TAJUK BERITA	Krisis tidak berkesudahan
MUKA SURAT	47

## Krisis tidak berkesudahan

Oleh **ABD. HALIM HADI**  
utusanlora@gmail.com

■ KUALA LUMPUR 22 JULAI

JIKA ada satu perkara yang paling 'menyemakkan' penduduk di Selangor dan Lembah Klang, ia tidak lain tidak bukan adalah masalah gangguan bekalan air.

Bahkan ada yang sanggup melupakan hasrat untuk membina kehidupan di ibu kota apabila mengengankan isu yang tidak berkesudahan itu.

Walaupun tidak berlaku setiap minggu atau bulan, kekerapan gangguan di dua-dua negeri itu jauh lebih tinggi berbanding negeri lain sehingga mencetuskan banyak persoalan.

Ia mungkin tidak begitu membebankan bagi mereka yang tinggal di rumah teres atau banglo kerana mempunyai tangki air sendiri.

Namun bagi penduduk yang tinggal di kediaman bertingkat seperti flat dan kondominium, satu hari tanpa air sudah cukup memeritkan.

Apatah lagi yang mempunyai anak kecil, orang kurang upaya dan warga emas. Bayangkan pula ibu-ibu separuh usia yang terpaksa 'membilang anak tangga' setiap pagi untuk mengusung air.

Ya, sekali setahun mungkin masih boleh diterima tapi untuk tahun ini sahaja sekurangnya dua gangguan bekalan air berskala besar (Mac dan Jun) telah berlaku dan menjejaskan jutaan penduduk.

Terbaharu, lebih sejuta terputus bekalan ekoran pencemaran di Loji Rawatan Air (LRA) Sungai Selangor sejak Jumaat lalu. Jika dikira, gangguan tidak berjadual kali ini adalah kali kedua dalam tempoh kurang sebulan dan ketiga dalam tahun ini.

Cumanya berbeza dengan tahun terdahulu, penyebaran maklumat mengenai masalah dilihat diurus semakin cekap oleh agensi yang berkenaan. Namun sejauh mana pun kecekapan khidmat pelanggan dipamerkan, pengguna pada pengakhirannya hanya mahukan air.

Realitinya juga, ramai yang 'sangsai' terhadap kemampuan pihak berkenaan menguruskan krisis. Dengan mengemukakan pelbagai punca dan alasan mungkin dapat mententeramkan orang ramai seketika, namun sampai bila. Penyelesaian yang efektif adalah jawapannya.

Justeru sampai masanya kerajaan 'menekan' pihak pengurusan air supaya segera menyelesaikan masalah-masalah yang sudah berulang sejak berpuluh tahun lamanya.

**PENGAGIHAN**  
bekalan air bantuan antara isu ketidakcekapan pihak berkuasa dalam menangani krisis air pada setiap tahun.



### REAKSI

"MASALAH air di Selangor bukan sahaja bila ada pencemaran sungai tetapi hampir setiap hari berlaku gangguan bekalan air. Saya mohon pihak kerajaan mengambil tindakan terbaik untuk memastikan penduduk tidak terbeban dengan masalah ini!"



**MOHAMAD NAZRIN FAIZ CHE ABD. AZIZ**  
Penduduk Selayang Baru

"SAYA harap ada tindakan tegas daripada kerajaan dalam memastikan isu air tidak lagi berlaku. Ini kerana gangguan bekalan air hanya kerap berlaku pada penduduk yang tinggal di kawasan perumahan kos rendah, perumahan bertingkat dan teres."



**MOHD. AMIRUL ALI**  
Penduduk Gombak

"PENDUDUK cukup terbeban setiap kali gangguan bekalan air. Kerajaan perlu mengkaji semula langkah terbaik bagi menangani isu pencemaran loji agar tidak berulang."



**MOHAMMED SYAKIR HUSSIN**  
Penduduk Kampung Cheras Baru

AKHBAR	UTUSAN MALAYSIA
TAJUK BERITA	Penduduk mula hilang sabar
MUKA SURAT	47



SATU langkah drastik perlu dilakukan dalam pengurusan bekalan air bersih di Selangor bagi menangani masalah bekalan terputus.

## Penduduk mula hilang sabar

Oleh **NUR IZZATI IZZAH NADZI**  
 utusankota@gmail.com

**KUALA LUMPUR 22 Julai** - Orang ramai yang ditemui *Utusan Malaysia* hari ini mempertikaikan kebolehan Air Selangor dan pihak berkuasa yang berkaitan dalam pengurusan bekalan air ekoran insiden demi insiden pencemaran yang berlaku.

Peniaga yang mahu dikenali Masirah, 42, mempersoalkan tindakan pihak berkuasa yang tidak cukup 'kritikal' atau culas dalam memastikan setiap loji rawatan bebas pencemaran.

"Bagaimana isu pencemaran loji ini boleh menjadi trend sepanjang tahun? Dari pada satu sungai ke satu sungai. Adakah pengurusan Air Selangor sendiri lemah dalam menangani krisis ini?"

"Sampai bila kami nak hadap isu air ini? Nak berniaga pun susah. Kami hilang sumber pen-

dapatan setiap kali bekalan air terputus berhari-hari. Mereka boleh suruh sabar tapi mereka tidak lalui beban orang macam kami," katanya.

Masirah berkata, satu penyelesaian atau mekanisme sepatutnya dilaksana untuk memastikan pencemaran sungai tidak berlaku.

"Kami orang biasa tak faham istilah loji itu dan loji ini, tapi kami tahu sungai ada banyak bahan asing. Itu semua mereka yang perlu uruskan," katanya.

Kakitangan swasta, Mohd. Amirul Ali, 25, berkata, gangguan bekalan air menjadi semakin memeritkan apabila bantuan bekalan air yang diagihkan tidak mencukupi dan tidak mampu menampung keperluan orang ramai.

"Nak mengangkut air ke rumah sudah satu hal. Kemudian di tempat agihan nak beratur lagi. Memang perit," katanya.

<b>AKHBAR</b>	<b>THE STAR</b>
<b>TAJUK BERITA</b>	<b>Authorities suspect sabotage</b>
<b>MUKA SURAT</b>	<b>2</b>

# Authorities suspect sabotage

## Water contamination caused by diesel spilled from oil drums

By WANI MUTHIAH  
wani@thestar.com.my

**BESTARI JAYA:** One of Selangor's biggest bane is the regular water crisis it faces in spite of being Malaysia's most developed state.

Only last week, the state's Sungai Selangor Phases 1, 2 and 3 and Rantau Panjang water treatment plants were shut down due to contamination caused by odour pollution.

The incident caused water cuts to more than a million consumers.

Just when everything was returning to normal, Selangor faced another water crisis caused by another bout of contamination, resulting in further closure of the water treatment plants.

However, all the affected water treatment plants were back in operation at press time yesterday.

Selangor Menteri Besar Amirudin Shari, who visited the Sungai Selangor Phase 2 water treatment plant here yesterday, told reporters after inspecting the place that there was a possibility the second incident was due to foul play if it was not due to negligence.

He said a fuel tank outlet on a sand dredging pontoon was found open, resulting in fuel flowing into the river.

Amirudin added the mishap occurred about 6km away from the Sungai Selangor Phase 2 water treatment plant here on Sunday evening.

"The pontoon has been at the location since 2013 but had not been operational the past two months," said Amirudin.

"I have asked for all pontoons that are no longer in use be removed from the river to prevent further risks," he added.

Amirudin also said that KSSB must relook its standard operating procedure and disallow pontoons that are no longer in operation to remain on the river and forbid fuel to be stored on those that are functioning.

Some 100 litres of diesel made its way into Sungai Selangor due to the incident.

He said Selangor's sand mining concessionaire Kumpulan Semesta Sdn Bhd (KSSB) lodged a police



**Oil leak:** Amirudin (second from right) checking the pontoon believed to be the source of the water contamination.

**“** We are investigating whether the contamination is due to carelessness or an act of sabotage. **”**

**Comm Datuk Noor Azam Jamaludin**

report that foul play may have been involved.

According to Amirudin, the Selangor Water Management Authority (Luas) and KSSB had started cleaning up the spill from 7pm to midnight on Sunday by sprinkling soap on the affected river surface, placing oil pads to absorb the oil as well as flushing the contaminated stretch with water.

Oil booms were also fixed around the pontoon and surrounding area. Amirudin said most of the contamination had been countered by

3am yesterday and the situation is expected to return to normal soon.

"We are now waiting for our reservoirs to be filled with water by 6am (today).

"So from 6am to 6pm (today), about 30% of the disrupted water supply is expected to be restored," said Amirudin.

He added the second incident occurred after almost 97% of clean-up and restoration work had been completed after the July 19 contamination incident.

Meanwhile, Selangor police chief Comm Datuk Noor Azam Jamaludin said at the same press conference that a police report was lodged on Sunday by the company that owned the pontoon.

"Our investigations found two oil drums (on the pontoon) with its outlets open that resulted in 100 litres of diesel flowing into the river," he added.

Comm Noor Azam also said workers at the site told police that three anglers were spotted fishing from the pontoon just before the incident occurred.

He added the anglers initially refused to leave when told to do so and the workers believe they opened the fuel outlets to release the oil into the river before leaving.

"We are investigating whether the contamination is due to carelessness or an act of sabotage," said Comm Noor Azam.

The National Water Services Commission (SPAN) also lodged a police report yesterday at the Bestari Jaya police station over both incidents.

When contacted, SPAN chairman Charles Santiago said the company which owns the pontoon should be held responsible and made to pay for the clean-up.

"KSSB must also revoke the company's licence and it (the company) should be banned from sand mining activities for good," said Santiago.

He added the state government must also take this opportunity to clear all riverbank-based commercial entities and activities in order to prevent future incidents of contamination.



## KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	THE STAR
TAJUK BERITA	Water cut a rude shock for consumers
MUKA SURAT	2

### Water cuts a rude shock for consumers



Long haul: Taman Pandan Jaya flat residents collecting water from Syabas' water tanker due to the disruption of water supply in Ampang.

By FATIMAH ZAINAL  
and NAZREEN IZAHAR  
newsdesk@thestar.com.my

**PETALING JAYA:** Klang Valley residents are up in arms over water cuts – planned or otherwise – along with constant threats of dry taps over the years.

Housewife Mazlin Shariff, 52, took steps to prepare for the scheduled water cut today, but did not expect that there would be an unplanned water cut a day earlier.

She was taken aback when supply dried up yesterday, affecting her area in Bandar Sri Permaisuri, Cheras and spoiling her plans.

"I do have stored water for use

during the water cuts, but I did not expect supply to be shut a day earlier. This is a problem as I have to entertain a guest coming to my house," she said.

Personal shopper Karen Lee, 36, who lives in Bukit Damansara, Kuala Lumpur, was livid when her water supply was restored for only a day before going off again.

"My water supply was affected by odour pollution and was cut on Friday but it came back again after that.

"On Sunday, I didn't have a chance to store water because I was so busy the whole day.

> SEE NEXT PAGE



## KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	THE STAR
TAJUK BERITA	Police found element of foul play, says Xavier
MUKA SURAT	2

### Police found elements of foul play, says Xavier

By RASHVINJEET S. BEDI  
newsdesk@thestar.com.my

**PETALING JAYA:** Dr Xavier Jayakumar has claimed that the police have found elements of sabotage in the contamination of Sungai Selangor, which has caused major water disruptions in the Klang Valley.

"I was informed that the police have identified elements of sabotage," said the Water, Land and Natural Resources Minister in a tweet yesterday.

The National Water Services Commission (SPAN) had earlier lodged a police report over the two incidents of pollution in Sungai Selangor that caused major water treatment plants to be shut down over the last few days.

The report was lodged at the Bestari Jaya police station in Kuala Selangor.

In its report, SPAN had urged the police to investigate if there were elements of sabotage in both incidents.

"We will use the existing Acts to take stern action against those who caused the contamination," Santiago said in a statement.

The Sungai Selangor Phases 1, 2 and 3 and Rantau Panjang water treatment plants were shut down on Sunday night following the detection of diesel pollutant in Sungai Selangor.

This comes two days after odour pollution forced more than a million consumers to experience abrupt water cuts.

Selangor's sand mining concessionaire Kumpulan Semesta Sdn Bhd (KSSB) had said in a statement that it had detected diesel spillage in the river close to the Hang Tuah pond at about 6.15pm on Sunday.

It said in a statement that it was investigating the possibility of sabotage, adding that the situation was regretted.

He also urged the Hulu Selangor district council and the Department of Environment to take stern action against those involved in the incidents.

"To avoid incidents of pollution in the future which are a burden to the people, the Federal Government, state government and local government should consider stopping all economic activities near rivers, especially upstream, which is the main source of water for daily use, including cooking and drinking," he said.

Santiago also urged the public not to use the rivers as a place to dump their rubbish.

Consumers are urged to refer to the Air Selangor app, [www.syabas.com.my](http://www.syabas.com.my), and Air Selangor Facebook and Twitter accounts for updates and information.



## KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	THE STAR
TAJUK BERITA	Frustration all around as daily activities get disrupted
MUKA SURAT	3

### Frustration all around as daily activities get disrupted

> FROM PREVIOUS PAGE

"I got up on Monday morning and once again, there was not a drop from the taps.

"We were not prepared for this emergency. I have learned my lesson and will definitely start storing water even when there is normal supply," said Lee.

She added that she could no longer trust Syarikat Bekalan Air Selangor Sdn Bhd (Syabas) because the water problem had persisted

for years.

Mohd Taufiq Shah, 41, said the unscheduled water cut yesterday interrupted his daily activities as he could not take a shower before leaving for work.

"I am so frustrated because not only is this water cut inconvenient, but it keeps happening every year," said the Seri Gombak resident, whose two schoolgoing children were also inconvenienced by the water cuts.

For financial adviser Sharell

Eizwan, 32, his whole family had been experiencing supply interruptions since Sunday night.

Sharell, who resides in Padang Jawa, Shah Alam, said he was confronted with dry taps after using the toilet.

"I was in the restroom last night and when I wanted to wash my hands, I found that there was no water.

"That's how I knew my house was affected by the water cuts," he added.

The unscheduled water cuts on Sunday occurred following the detection of diesel in Sungai Selangor, affecting the operations of Sungai Selangor (SSP) Phases 1, 2 and 3, as well as the Rantau Panjang water treatment plants.

The Rantau Panjang plant was shut down at around 6pm on Sunday, followed by the three SSP plants between 8pm and 8.15pm.

However, the plants were operational again at 3.30am yesterday,

with Syabas saying it would take a few days for supply to be fully restored in all areas.

The shutdown due to diesel pollution came just two days after odour pollution forced more than a million consumers to experience abrupt water cuts.

Syabas urged users to get the latest information via Air Selangor's mobile application, its website at [www.syabas.com.my](http://www.syabas.com.my), its Facebook page (Air Selangor) or Twitter account (@air\_selangor).



<b>AKHBAR</b>	<b>STAR METRO</b>
<b>TAJUK BERITA</b>	<b>no-straw policy slow to latch on</b>
<b>MUKA SURAT</b>	<b>6</b>

# No-straw policy slow to latch on

Selangor govt to step up awareness towards zero use by 2025

By OH ING YEEN  
ingyeen@thestar.com.my

STATE environment, green technology and consumer affairs committee chairman Hee Loy Sian said there was still a lack of awareness of the "no plastic straw" policy.

"Since we launched the policy on July 1, I still see food outlets giving out straws. We will distribute posters to increase awareness," he said.

He was speaking to the media after launching the "Lepak in Green" programme at Main Place Mall in USJ 21, Subang Jaya.

Also at the launch were Main Place Mall management director Woo May Foong, Subang Jaya assemblyman Michelle Ng and Subang Jaya Municipal Council (MPSJ) deputy president Mohd Zulkarnain Che Ali.

Hee added that just like the state government's previous policy on no plastic bags, it would take time for the public to get used to the idea of no plastic straws.

"Based on the latest survey done by Merdeka Centre, almost 76% of Selangor residents support the 'no plastic bag' campaign.

"I believe the public will get used to it by 2025, as per our six-year plan towards a zero-straw policy in Selangor by then," he said.

The Lepak in Green programme was co-or-



(From left) Woo, Hee, Ng and Mohd Zulkarnain at the launch of the Say No to Straws campaign at Main Place Mall in Subang Jaya.

ganised by Main Place Mall and the council via its Licensing Department.

MPSJ Corporate and Strategic Management Department deputy director Azfarizal Abdul Rashid said, "Main Place is the first mall in the municipality that answered the state government's call to ensure all food premises within its management follow the "no plastic straw" policy.

MPSJ introduced the campaign in May. "Following the positive feedback, MPSJ

will expand the campaign to morning and night markets within the municipality with the cooperation of the Traders Coordinator and Action Committee (JSP)," he added.

To introduce shoppers to the concept of going green, Main Place Mall has prepared activities such as a Green Market, workshops, corporate social responsibility (CSR) activities, and the Speak Up Competition, which encourages contestants to voice out their thoughts and ideas about

the environment.

Workshops like Herbal Natural Soap Making, Terrarium Making, Mini Solar Car Building and DIY Herbal Planting Pots for children under 12 provide the opportunity for families with children to learn more about caring for the environment.

In addition, shoppers are encouraged to bring used plastic bags in exchange for a Main Place Eco-Friendly Bag.

For details, visit [mainplace.com.my/index](http://mainplace.com.my/index)

AKHBAR	KOSMO
TAJUK BERITA	sabotaj punca sungai tercemar
MUKA SURAT	16

Tiga pemancing tidak puas hati diarah keluar pekerja syarikat kontraktor KSSB

# Sabotaj punca sungai tercemar

Oleh MOHD. YUNUS YAKKUB dan ZULKIFLI MANZOR

**KUALA SELANGOR** – Kejadian pencemaran minyak diesel di Tapak Sungai Rantau Panjang, Bestari Jaya di sini sehingga mengakibatkan empat Loji Rawatan Air (LRA) terpaksa dihenti tugas kelmarin dipercayai disebabkan perbuatan khianat pemancing.

Ketua Polis Selangor, Datuk Noor Azam Jamaludin berkata, siasatan awal mendapati tiga pemancing tidak puas hati selepas diarah keluar oleh pekerja pontun pengorekan pasir Syarikat Two-B Machineries Sdn. Bhd. milik kontraktor Kumpulan Semesta Sdn. Bhd (KSSB).

Menurut beliau, insiden tersebut berlaku tiga hari sebelum pencemaran tersebut.

"Mereka dipercayai memancing di kawasan pontun itu kerana banyak ikan. Mungkin tidak puas hati sebab ditegur, mereka membuka klip saluran dua tong minyak dan membiarkan sehing-

Krisis air berterusan, lagi pencemaran dikesan

**KUALA LUMPUR** – Krisis air di Lembah Klang telah berterusan apabila satu lagi kemunculan masalah air hitam dipercayai akibat pencemaran oleh minyak diesel di Tapak Sungai Rantau Panjang, Bestari Jaya di sini sehingga mengakibatkan empat Loji Rawatan Air (LRA) terpaksa dihenti tugas kelmarin dipercayai disebabkan perbuatan khianat pemancing.

**KERATAN Kosmo!** semalam.

ga 100 liter diesel mengalir ke dalam sungai tersebut," katanya pada sidang akhbar di Loji LRA Sungai Selangor Fasa 2 (LRA SSP2) di sini semalam.

Menurut Noor Azam, lokasi pengorekan pasir itu adalah kawasan terbuka dan kerap dikunjungi pemancing. Jarak kawasan pencemaran dengan LRA SSP2 kira-kira 6km.

Jelas beliau, siasatan awal mendapati, pengorekan pasir di kawasan tersebut tidak beroperasi sejak dua bulan lalu namun pontun masih berada di situ.

Ekoran kejadian itu, KSSB membuat laporan di Balai Polis Bestari Jaya pada kelmarin dan usaha mengesan individu yang



AMIRUDIN (tiga dari kiri) meninjau kerja-kerja pemulihan bekalan air ekoran insiden pencemaran di Kolam Takungan Hiliran Kampung Hang Tuah, Bestari Jaya, Hulu Selangor semalam.

terlibat sedang giat dijalankan. Kes siasat mengikut Seksyen 430 Kanun Keseksaan.

Sementara itu, Menteri Besar Selangor, Amirudin Shari pada sidang akhbar berasingan

berkata, semua pontun pengorekan dan penyedutan pasir yang tidak lagi beroperasi diarahkan dibawa keluar terutama di Sungai Selangor bagi mengelak risiko pada masa akan datang.

"Kita tidak mahu pontun dibiarkan begitu sahaja sehingga mengakibatkan pengaliran minyak dan sebagainya," katanya.

Tambah beliau, empat loji iaitu LRA Rantau Panjang, LRA Sungai Selangor Fasa 1, 2 dan 3 kembali beroperasi pada pukul 3 pagi semalam.

Dalam pada itu, Pengarah Unit Komunikasi Korporat dan Hal Ehwal Pengguna Suruhanjaya Perkhidmatan Air Negara berkata, pihaknya tidak teragak-agak untuk mengambil tindakan undang-undang jika benar ada pihak didapati melakukan sabotaj ke atas Sungai Selangor sehingga menyusahkan penduduk di kawasan Lembah Klang.

"Bekalan air di Selangor terkawal dan sebanyak 13 lori tangki digunakan untuk membekalkan air bersih. Kami menjangkakan air dibekalkan sehingga 24 Julai ini selepas loji air di Selangor pulih sepenuhnya bergantung kepada situasi semasa," katanya pada sidang akhbar di Seremban semalam.

AKHBAR	KOSMO
TAJUK BERITA	IJM tawar Rumah Selangorku
MUKA SURAT	46

180 unit di Bandar Rimbayu, harga RM42,000 dan RM100,000

## IJM tawar Rumah Selangorku

Oleh IKHWAN IDERIS

**S**HAH ALAM – IJM Land Bhd. (IJM Land) bakal melancarkan 180 unit kediaman mampu milik pada harga RM42,000 dan RM100,000 di perbandaran Bandar Rimbayu, dekat Kota Kemuning di sini menjelang bulan September depan.

Kediaman di bawah program Rumah Selangorku itu merupakan sebahagian daripada pembangunan Fasa 8A Bandar Rimbayu, iaitu Halaman 11.

Pengurus Besar Kanan Bandar Rimbayu Sdn. Bhd., Chai Kian Soon berkata, pihaknya sebelum ini telah melancarkan sebanyak 180 unit rumah mampu milik dengan blok kediaman setinggi empat tingkat di Halaman 11 pada harga yang sama dan masih terdapat 23 unit yang belum terjual.

"Pada September ini, kami akan melancarkan 180 unit lagi, kali ini ia merupakan projek kediaman setinggi lima tingkat. Mereka yang berminat perlu mendaftar dengan Lembaga Perumahan dan Hartanah Selangor.

"Terdapat dua jenis kediaman yang menetapkan kriteria berbeza buat pembeli. Keduanya berukuran sekitar 700 kaki persegi (65 meter persegi) dengan tiga bilik tidur dan dua bilik air.

"Kedua-dua pembangunan ini tidak memiliki lif. Pada masa depan kami akan melancarkan unit mampu milik dengan blok lebih tinggi dan memiliki lif," katanya.

Beliau berkata demikian kepada pemberita pada majlis pelancaran The Club@Rimbayu di sini baru-baru ini.

Fasiliti seluas satu hektar itu yang disediakan untuk pen-



KIAN Soon (kiri) bersama Pengarah Urusan IJM Land, Edward Chong Sin Kiat bergambar selepas majlis pelancaran The Club@Rimbayu baru-baru ini.

duduk Bandar Rimbayu dengan pelaburan sebanyak RM26 juta memiliki pelbagai kemudahan termasuk kolam renang bersaiz Olimpik, kolam renang kanak-

kanak, jakuzi, sauna, gelanggang badminton, gimnasium dan Dewan serbaguna.

Premis kedai kopi Starbucks seluas 346 meter persegi kini se-

dang dibina bersebelahan kelab berkenaan bagi memberikan pengalaman gaya hidup terbaik buat penduduk.

Sementara itu, Kian Soon berkata, pihaknya bakal turut melancarkan kediaman berang-angai dua tingkat, iaitu Starling yang memiliki keluasan antara 140 meter persegi hingga 158 meter persegi pada harga bermula RM590,000.

"Ia dijadualkan dilancarkan pada November, namun kami mungkin akan mempercepatkannya kepada bulan Oktober supaya pembeli memiliki lebih masa untuk memanfaatkan Kempen Pemilikan Rumah 2019 yang berakhir hujung tahun ini," katanya.

Bandar Rimbayu merupakan perbandaran terbaharu IJM Land berkeluasan 760 hektar dengan nilai pembangunan kasar RM11 bilion.



# KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	THE SUN
TAJUK BERITA	its sabotage
MUKA SURAT	1

# It's sabotage

► Police start probe on deliberate pollution of Sungai Selangor that caused water cuts

BY ALISHA NUR AND TIVIYA LAKSHMANAN  
newsdesk@thesundaily.com

**K**UALA SELANGOR: Police are investigating an incident of water pollution in Sungai Selangor as a case of sabotage.

"Irresponsible parties had purposely removed a clip that held a hose on a diesel tank for a pontoon excavator (used in sand mining activities), causing 100 litres of Benzene diesel to spill into the river," said Selangor police chief Datuk Noor Azam Jamaludin.

He said the excavator, owned by a private contractor, was left unguarded when the incident took place on Sunday.

A guard who was stationed near the pontoon had earlier seen "two or three" men arrive at the site on a motorcycle.

"The guard told them to leave but they refused. The guard then left," Noor Azam said.

He said there was a high possibility that the men the guard spoke to were responsible for the incident.

The case will be investigated under Section 430 of the Penal Code for mischief by injury to works of irrigation or by wrongfully diverting water, and those found guilty face between five and 30 years' jail, and a fine.

Selangor Menteri Besar Datuk Amirudin Shaari, who visited the site later, said the contractor had been licensed by Kumpulan Semesta Sdn Bhd, a Selangor government-linked company involved in sand mining.

He said the standard operating procedure for all companies whose activities involved water resources would be strengthened.

"All pontoon excavators that are still operating in Sungai Selangor must also be pulled out," he said, adding that the stretch of Sungai Selangor where sand mining activities were ongoing stretched across 60km, making it impossible to prevent trespassing.

Lembaga Urus A i r Selangor (LIAS) said in a statement that the pollution was detected at the Rantau

**Irresponsible parties had purposely removed a clip that held a hose on a diesel tank for a pontoon excavator.."**

- Datuk Noor Azam Jamaludin

Turn to page 3



# KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	THE SUN
TAJUK BERITA	Water supply restored in stages
MUKA SURAT	3

## Water supply restored in stages 7.5 (3)

Panjang water treatment plant at 5.45pm, and at two other treatment plants downstream at 8pm and 8.15pm on Sunday.

A total of 1,222 areas were hit by the subsequent water cuts, including parts of Kuala Lumpur, Petaling, Klang, Shah Alam, Kuala Selangor, Ulu Selangor, Gombak and Kuala Langat.

An estimated 1.2 million households were affected.

As of yesterday, supply to the affected areas was being restored in stages.

LUAS also deployed 17 water tanks at 16 service centres and 131 mobile tankers to serve affected residents, with assistance from the Fire and Rescue Department.

This is the second such incident in Selangor within three days.

On Friday, spilt oil-based waste discharged from an industrial area and from a car workshop led to the Indah Water Consortium inlet water treatment plant in Batang Kali to be shut down.

This left more than a million



Amirudin Shari surveying the ponton in Kampung Hang Tuah, Bestari Jaya in Kuala Selangor yesterday.

homes without water. Supply to the affected areas was only fully restored on Sunday, when the second oil spill occurred.

Water, Land and Natural Resources Minister Xavier Jayakumar said action would be

taken against the culprits.

Association of Water and Energy Research Malaysia president S. Piarapakaran suggested those involved in dredging work or deepening rivers or road works need to take

precautionary steps to prevent incidents that could cause water treatment plants to be shut down.

He said such requirements should be included into their project contracts.

AKHBAR	NSTP
TAJUK BERITA	Anglers may be behind sabotage
MUKA SURAT	6

DIESEL POLLUTION OF WATER PLANTS

# 'ANGLERS MAY BE BEHIND SABOTAGE'

They could have loosened hose clip of diesel drum on pontoon, say police

DAWN CHAN  
KUALA SELANGOR  
news@nst.com.my

SEVERAL anglers who were probably displeased after being told off by workers of a sand-mining company for fishing close to their area in Sungai Selangor, could have caused a diesel spill which led to a shutdown of several major water treatment plants in Selangor.

Selangor police chief Datuk Noor Azam Jamaludin said Kumpulan Semesta Sdn Bhd's (KSSB) contractor, Two-B Machineries Sdn Bhd, lodged a police report on its encounter with the anglers who were fishing near a pontoon at the river two to three days ago.

The pontoon belonged to the company, which was licensed to carry out sand-mining activities in Sungai Selangor since 2013.

However, it had been inactive for the past two months, and its activities could have stopped temporarily due to lack of sand in the river.

Workers who were guarding the pontoon had told the anglers to leave the area.

However, the anglers refused. They had probably wanted to stay there due to the abundance of fish under the pontoon.

"The complainant then discovered the diesel oil spill and found that the hose clip had come off."

"There were two diesel-filled drums with a capacity of 200 litres each.

"The leakage amounted to 100 litres from one of the drums. "So there is a huge possibility of sabotage," Azam said at the Sungai Selangor Phase 2 Water Treatment Plant.

He said the workers were able to spot the anglers leaving on a motorcycle but were unable to record the licence registration plate.

Azam added that they were investigating the case under Section 430 of the Penal Code for mischief by injury to works of irrigation or by wrongfully diverting water.

Upon conviction, it carries a jail term of between five and 30 years, a fine or both.

Azam said the anglers were fishing in an open area and had not trespassed into any restricted areas.

He said police would work closely with Pengurusan Air Selangor Sdn Bhd and authorities on this case.

Selangor Menteri Besar Amirudin Shari, during a visit to the Sungai Selangor Phase 2 Water Treatment Plant on Sunday, said 100 litres of diesel had leaked from the pontoon, used by the contractor for sand-mining activities.

"The pollution was traced to a pontoon situated 6km from the plant. I went there and saw how the pontoon's diesel clip had loosened."

"It is impossible for it to come loose due to elements such as rain or wind."

"(It is possible) someone had pulled it out to let the diesel out."

"That is why we cannot deny or reject whether there is an act of sabotage, negligence or the irresponsible act of certain quarters," he said.

"We were already at 97 per cent of restoring the water supply in Klang Valley following Friday's



Selangor Menteri Besar Amirudin Shari has ordered Selangor Water Management Authority and state Drainage and Irrigation Department to remove all idle pontoons along Sungai Selangor and drain their diesel immediately. PIC BY ROSLIN MAT TAHIR

incident and this unexpectedly happened.

"KSSB has lodged a police report on this and the state government will take legal action against the culprit," he added.

Asked if it was possible that the workers onboard the pontoon had carried out the act, Amirudin said he would leave it to the police to investigate.

He said he had issued a directive to the Selangor Water Management Authority (Luas) and state Drainage and Irrigation Department for all idle pontoons along Sungai Selangor to be removed and have its diesel

drained immediately.

There were believed to be two disused pontoons that were still anchored in Sungai Selangor, he said.

Luas, KSSB and Air Selangor had worked overnight to contain the diesel spill by installing oil booms, oil pads and using detergent as well as pumping water from off river storage to flush the oil out.

The cleaning up process was completed at 3am yesterday.

Amirudin said the water supply to around a million accounts in the Klang Valley would be distributed from 6am today.

"We are now waiting to fill up our reservoirs and at 6am, distribution of water will be carried out."

"By 6pm, we expect 30 per cent of the water supply to flow to the houses and localities affected. However, we cannot tell for now when the supply will be fully restored," he said.

On Sunday, Air Selangor announced that diesel pollution from raw water sources in Sungai Selangor was detected at the Sungai Selangor water treatment plants phases 1, 2 and 3, as well as the Ranitau Panjang water treatment plant.

This marked the second time the water treatment plants were shut down in less than a week after the first incident on Friday due to odour pollution.

**I went there and saw how the pontoon's diesel clip had loosened.**

**AMIRUDIN SHARI**  
Selangor Menteri Besar



## KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	Sinar harian
TAJUK BERITA	Pemancing disyaki sabotaj
MUKA SURAT	4

# Pemancing disyaki sabotaj

*Polis temukan dua  
tong minyak di atas  
pontun pam pasir*

KUALA SELANGOR

**K**ewujudan diesel yang mencemarkan sumber air mentah Sungai Selangor sehingga menyebabkan empat loji rawatan air di negeri ini ditutup kelmarin dipercayai akibat perbuatan sabotaj.

Ketua Polis Selangor, Datuk Noor Azam Jamaludin berkata, pihaknya menerima laporan berhubung kejadian pada jam 10.30 malam kelmarin di Balai Polis Bestari Jaya yang dibuat oleh pekerja sebuah syarikat pengepam pasir.

Menurutnya, pekerja terbabit memaklumkan terdapat dua hingga tiga individu memancing ikan di atas pontun pam pasir itu tiga hari lepas.

"Berdasarkan keterangan pengadu (pekerja syarikat pam pasir), pemancing berkenaan ditegur agar tidak berada di atas pontun itu namun mereka enggan beredar kerana sedang asyik memancing.

"Namun selepas diarahkan beredar, berkemungkinan besar saya tidak menolak mereka telah melakukan perbuatan sabotaj. Siasatan polis mendapati ada dua tong minyak di atas pontun terbabit dan klip saluran keluar satu tong itu telah dicabut," katanya kepada media di Loji Pembersihan Air Selangor Bestari Jaya di sini semalam.

Noor Azam berkata, setiap tong tersebut berkapasiti 200 liter diesel dan separuh



Noor Azam pada sidang akhbar di Loji Pembersihan Air Selangor Bestari Jaya semalam.

daripada satu tong itu didapati terkeluar memasuki sungai.

Katanya, pihak polis sedang menjalankan siasatan dengan kerjasama agensi lain termasuk Syarikat Bekalan Air Selangor (Syabas).

"Pontun pam pasir ini terletak di kawasan terbuka di permukaan sungai dan difahamkan sudah dua bulan tidak beroperasi namun ada pekerja yang menjaga. Setakat ini, kita hanya mengetahui pemancing berkenaan menunggang motosikal," katanya.

Terdahulu, empat Loji Rawatan Air (LRA) ditutup semula selepas diesel dikesan mencemari sumber air mentah Sungai Selangor.

Kelmarin, LRA Rantau Panjang terpaksa dihenti tugas pada jam 6 petang diikuti LRA Sungai Selangor Fasa 3 (SSP3) pada jam 8 malam dan LRA SSP1 serta LRA SSP2 pada jam 8.15 malam.

AKHBAR	Sinar harian
TAJUK BERITA	MB selangor yakin ada unsur sabotaj
MUKA SURAT	4

### MB Selangor yakin ada unsur sabotaj

KUALA SELANGOR - Menteri Besar Selangor, Amirudin Shari percaya pencemaran diesel di Sungai Selangor adalah disebabkan perbuatan sabotaj.

Beliau berkata, diesel itu dikesan di muka sauk loji sebelum operasi dihentikan bagi mengelak air rawatan di loji berkenaan dicemari minyak tersebut.

"Pada 19 Julai lalu, pencemaran minyak hitam dikesan di loji rawatan Indah Water di Batang Kali yang terhasil daripada sedutan atau bahan keluar masuk di loji terbabit.

"Semalam (kelmarin) proses pemulihan sudah sampai 97 peratus tapi berlaku satu lagi pencemaran yang dikesan berpunca daripada pontun pam pasir kira-kira enam kilometer dari Loji Pembersihan Air Selangor Bestari Jaya," katanya pada sidang akhbar di loji berke-



Amirudin meninjau pontun pam pasir dipercayai menjadi lokasi bermulanya pencemaran diesel di Sungai Selangor.

naan di sini semalam.

Amirudin berkata, beliau sendiri meninjau ke lokasi pontun pam pasir terbabit yang berada di tengah-tengah sungai.

Menurutnya, klip saluran paip tong minyak itu didapati tercabut sehingga menyebabkan diesel terkeluar memasuki sungai.

"Saya lihat salur yang keluar itu tidak mungkin

terkeluar dengan sendiri disebabkan angin atau hujan. Sebaliknya disebabkan oleh aktiviti mekanikal atau ada orang yang menariknya untuk mengeluarkan minyak.

"Sebab itu kita tidak boleh nafikan atau tolak ada perbuatan sabotaj atau kecuai dalam kes ini. Kumpulan Semesta Sdn Bhd telah buat laporan polis malam tadi (kelmarin)," katanya.



- Sebanyak 1,222 kawasan melibatkan 1,191,942 juta akaun pelanggan di wilayah Petaling, Klang, Shah Alam, Kuala Selangor, Hulu Selangor, Gombak dan Kuala Langat terjejas.
  - Empat Loji Rawatan Air (LRA) iaitu Sungai Selangor Fasa 1, 2, 3 dan Rantau Panjang ditutup pada 21 Julai 2019 susulan penemuan diesel tersebut.
- KRONOLOGI KES PENCEMARAN SUNGAI DI SELANGOR:**
- 23 September 2016 - LRA Sungai Semenyih terpaksa ditutup akibat pencemaran dikesan dari Sungai Lalang.
  - 5 Oktober 2016 - Kira-kira 1.8 juta penduduk di empat daerah iaitu Hulu Langat, Kuala Langat, Petaling dan Sepang sekali lagi berdepan gangguan bekalan air berikutan LRA Sungai Semenyih yang dihenti tugas susulan pencemaran bau oleh berpunca daripada sebuah syarikat.
  - 28 Oktober 2016 - Operasi di LRA Semenyih yang baharu sahaja bermula di-
  - 11 Mac 2018 - Kementerian Tenaga, Teknologi Hijau dan Air (KeTTHA) menafikan dakwaan punca masalah bekalan air di Selangor disebabkan tindakan sabotaj penutupan paip utama seperti yang dilaporkan beberapa pihak sebelum ini.
  - 14 Februari 2019 - Sebanyak 10 tong dram disyaki berisi pelbagai bahan kimia ditemui di Kampung Sungai Lalang, Semenyih dalam keadaan sengaja ditebuk bagi mengeluarkan cecair berkenaan ke sungai berhampiran.
  - 19 Julai 2019 - Pencemaran bau dikesan di muka sauk LRA Sungai Selangor Fasa 1, 2 dan 3 dengan bacaan 4. Ton direkodkan.
  - 20 Julai 2019 - LRA Rantau Panjang pula dihenti tugas susulan pencemaran bau di sumber air mentah Sungai Selangor.



AKHBAR	Sinar harian
TAJUK BERITA	Rakyat kecewa isu air
MUKA SURAT	5

## Rakyat kecewa isu air

*Kerajaan Selangor digesa beri perhatian serius elak kejadian berulang*

ASYRAF MUHAMMAD

SHAH ALAM

Isu air yang sering kali membelenggu penduduk di Selangor perlu diberi perhatian serius oleh kerajaan negeri bagi mengelakkan masyarakat terbeban dengan permasalahan tersebut.

Tinjauan *Sinar Harian* di Pusat Khidmat Setempat (PKS) Seksyen 16 di sini mendapati kebanyakan penduduk yang ditemui mengeluh dengan isu tersebut yang dilihat masih berpanjangan walaupun beberapa langkah penambahbaikan telah dilaksanakan sebelum ini.

Pesara, Raja Shaffiq Raja Zainal, 62, berkata, dia memahami isu air yang berlaku kali ini adalah disebabkan pencemaran namun perkara itu sewajarnya ditangani dengan lebih berkesan oleh kerajaan negeri.

"Sepatutnya pihak terlibat perlu sentiasa bersiap sedia memastikan sebarang unsur menyebabkan pencemaran dapat ditangani segera bagi mengelakkan semua Loji Ra-



Raja Shaffiq (kanan) menunggu giliran untuk mengambil air ketika ditemui di Seksyen 16, Shah Alam semalam.

watan Air (LRA) di negeri ini terganggu.

"Dan jika pencemaran ini disebabkan perbuatan khianat, tindakan tegas perlu diambil bagi menjadi pengajaran kepada pihak terlibat," katanya kepada *Sinar Harian*.

Dalam pada itu, pekerja kilang, Hisham Ahmad Sayuti, 38, berkata, dia terpaksa memohon cuti daripada majikannya berikutan rumahnya di Seksyen 17 di sini turut terputus bekalan air.

"Saya terpaksa cuti untuk ambil bekalan air. Nasib baik anak-anak dapat bersekolah seperti biasa," katanya.

Hisham turut berharap kerajaan Selangor dapat menyelesaikan isu air yang berlaku di negeri ini dengan lebih berke-

san bagi mengelakkan kejadian berulang.

"Saya harap isu ini diselesaikan sebab dah terlalu kerap berlaku. Jika dilihat, negeri-negeri lain tidak mempunyai masalah melibatkan air.

"Jika disebabkan oleh pencemaran, pihak berwajib perlu mencari punca permasalahan



HISHAM

tersebut," katanya.

Bagi pembantu tadbir, Haslinda Nawi, 42, isu air yang berulang hanya dalam tempoh tiga hari perlu dilihat serius dan diambil tindakan segera.

"Jika wujud elemen khianat dan sebagainya, tindakan keras perlu dikenakan kepada pesalah kerana perbuatan mereka telah memberi kesukaran kepada rakyat.

"Pihak berwajib perlu menguatkuasakan undang-undang bagi memastikan tiada pencemaran berlaku pada masa hadapan," katanya.



Air Selangor turut menyediakan lori tangki untuk penduduk yang terjejas.



## KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	Sinar harian
TAJUK BERITA	SPAN minta polis siasat kemungkinan sabotaj
MUKA SURAT	5

**SPAN minta polis siasat kemungkinan sabotaj**



CHARLES

CYBERJAYA - Suruhanjaya Perkhidmatan Air Negara (SPAN) membuat laporan polis semalam susulan insiden pencemaran yang berlaku di muka sauk melibat empat Loji Rawatan Air (LRA) di Selangor. Pengerusinya, Charles Santiago berkata, dua insiden dalam tempoh tiga hari sebelum ini amat membimbangkan dan pihaknya berharap Polis Diraja Malaysia (PDRM) dapat menyiasat sebarang elemen sabotaj dalam insiden tersebut. Menurutnya, SPAN akan menggunakan peruntukan akta sedia ada untuk mengambil tindakan tegas terhadap pelaku yang terlibat.

“Adalah menjadi kesalahan di bawah Seksyen 121(1) Akta Industri Perkhidmatan Air Negara 2006 (Akta 655) untuk mencemarkkan atau menyebabkan supaya dicemarkan mana-mana alur air atau sistem bekalan air atau mana-mana bahagian alur air atau sistem bekalan air itu dengan apa-apa bahan yang berkemungkinan membahayakan nyawa,” katanya dalam satu kenyataan semalam.



## KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	Sinar harian
TAJUK BERITA	KSSB siasat punca tumpahan diesel
MUKA SURAT	5

### KSSB siasat punca tumpahan diesel

**KUALA SELANGOR** - Kumpulan Semesta Sdn Bhd (KSSB) menjalankan siasatan kejadian tumpahan diesel di Sungai Selangor berhampiran Kolam Hang Tuah di sini.

Tumpahan diesel itu dikesan pihaknya pada 21 Julai lalu kira-kira jam 6.15 petang.

Pengurus Kanan Perhubungan Awam dan Hal Ehwal Korporat KSSB, Abdul Wahab Nordin berkata, siasatan kini sedang giat dijalankan meliputi segala aspek.

“KSSB menyiasat dari semua sudut termasuk kemungkinan berlakunya khianat atau sabotaj dan akan memberikan maklumat pada masa akan datang,” katanya dalam satu kenyataan semalam.



## KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	Sinar harian
TAJUK BERITA	Bekalan air dijangka pulih petang ini
MUKA SURAT	5

### Bekalan air dijangka pulih petang ini

**SHAH ALAM** - Bekalan air bagi kawasan terjejas dijangka beransur pulih bermula petang ini.

Ketua Jabatan Perhubungan Pelanggan dan Komunikasi Pengurusan Air Selangor Sdn Bhd (Air Selangor), Abdul Raof Ahmad berkata, buat masa ini, pihaknya menasarkankan pemuliharaan bekalan secara berperingkat bermula jam 6 petang hari ini.

"Kuala Selangor dan Hulu Selangor dijangka pulih Rabu ini sekitar jam 6 petang. Kuala Lumpur, Klang dan Shah Alam dijangka pulih Jumaat ini jam 6 petang.

"Petaling dan Kuala Langat pula dijangka pulih Sabtu pada jam 9 pagi," katanya dalam satu kenyataan semalam.



## KERATAN AKHBAR 23 JULAI 2019 (SELASA)



AKHBAR	Sinar harian
TAJUK BERITA	Amirudin tidak takut dikenakan tindakan oleh PKR
MUKA SURAT	8

### Amirudin tidak takut dikenakan tindakan oleh PKR

**SHAH ALAM** - Menteri Besar Selangor, Amirudin Shari memberi bayangan yang beliau mengetahui dalang di sebalik konspirasi video intim antara Muhammad Haziq Abdul Aziz dengan seorang lelaki mirip menteri kanan.

Beliau memberi gambaran bahawa dalang tersebut ialah mereka yang pernah melalui zaman pahit ketika isu sama timbul kira-kira 20 tahun lalu.

Amirudin yang merupakan salah seorang daripada kem Timbalan Presiden PKR, Datuk Seri Mohamed Azmin Ali berkata, beliau tidak takut untuk membuat kenyataan demikian kerana berpendirian serta kesedarannya jelas bahawa politik kotor dan jijik perlu ditolak sepenuhnya.

“Agak malang sebab jangkaan yang ingin kita buang bahawa fitnah ini bermula daripada orang sekeliling yang pernah mengalami peristiwa pahit ini.

“Namun makin hari dan setiap saat kita dapat melihat semakin hampir ia dilakukan oleh mereka yang pernah melalui detik sejarah hitam ini yang pernah berjuang melawan detik hitam ini hingga ia menjadi asas kepada perjuangan ini,” katanya ketika berucap di hadapan lebih 500 ahli dan penyokong PKR pada program Majlis Doa Selamat dan



AMIRUDIN

Kesyukuran Sempena Kemenangan Menolak Fitnah Terhadap Mohamed Azmin di Kediaman Rasmi Menteri Besar Selangor di Seksyen 7 di sini malam kelmarin.

Selain Mohamed Azmin, turut hadir pada majlis itu ialah Naib Presiden PKR, Tien Chua dan Ketua Sekretariat Pakatan Harapan (PH), Datuk Saifuddin Abdullah.

Sementara itu, Amirudin yang juga Ahli Majlis Pimpinan Pusat (MPP) berkata, beliau sudah menerima amaran daripada PKR dan bakal diambil tindakan disiplin.

“Ada orang arah ambil tindakan disiplin terhadap saya. Tak apa, kalau dia ingat main politik dengan cara ini, teruskan kerana ALLAH bersama dengan kita, rakyat bersama kita. Insya-ALLAH perjuangan ini kita akan teruskan tanpa rasa gundah, tanpa rasa keliru,” katanya.